
Obracanje  supervizora  za
Brcko,  Henry  L.  Clarke-a,
Odboru za kvalitetno osnovno
obrazovanje u Brckom
Zadovoljstvo  je  biti  ovdje  danas.  Dr.  Azimov  mi  je  mnogo
pricao o vasem radu, i ja sam zelio licno da vam cestitam i da
vam  se  zahvalim  na  uspjehu  u  razvijanju  multietnickog
nastavnog plana i programa za osnovne skole u Brcko Distriktu.
Ne moze postojati vazniji zadatak u obrazovnom sistemu od
pripremanja nase djece da zive u miru sa svojim susjedima – da
ih poznaju i da postuju njihovo mjesto u multietnickom drustvu
kakvo imamo u Brckom. Ja smatram da se ovo moze desiti samo
ako djeca zajedno uce u mutlietnickom skolskom sistemu. Vi ste
nam pokazali da multietnicki nastavni plan i program moze i da
ce funkcionisati u Brcko Distriktu.

Molim vas, dozvolite mi da vam ispricam jednu licnu anegdotu.
Tokom prilicno nezgodnog razdoblja Hladnog rata moja djeca su
isla u medjunarodnu skolu gdje su bila odvojena, i fizicki i
jezicki,  od  obliznje  lokalne  ckole.  Nakon  nastave,  djeca
ponekad  nisu  znala  ni  za  sta  bolje  nego  da  se  gadjaju
kamenjem.

Ovoga sam se sjetio prije nekoliko dana kada sam cuo da su
djeca bacala kamenje na ljude koji su dosli da poloze kamen-
temeljac za dzamiju. Mi u Brckom mozemo boljeu. Mi u Brckom
mozemo  bolje  od  toga.  Mi  mozemo  pripremiti  teren  za
civilizovane odnose medju nacionalnim grupama u Distriktu i mi
moramo taj proces zapoceti sastavljanjem djece u predskolskim
ustanovama i osnovnim skolama.

Mi priznajemo tri jezika Bosne i Hercegovine, i skole u Brckom
ce nastaviti da rade u tom pravcu. Medjutim, ja smatram da je
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takodje veliki potencijal/bogatstvo ove zemlje da odrasli mogu
da komuniciraju izmedju sebe, i da su prije rata obrazovani da
imaju jednake sposobnosti pri koristenju latinice i cirilice.
Brcko treba zadrzati tu sposobnost. Djeca moraju biti u stanju
da  uce  i  rade  bilo  gdje  u  ovom  regionu  kada  zavrse
obrazovanje. Reintegrisane skole pruzaju nam najbolju sansu da
te mogucnosti sacuvamo.

Svaka promjena u obrazovnom sistemu ce biti osjetljiva, a za
neke  ljude  i  tegobna.  Ali  sa  jakom  podrskom  nastavnika  i
vecine  roditelja  i  sa  konsultacijama  i  pazljivim
objasnjavanjem kako ce se vrsiti reintegracija, ja vjerujem u
uspjeh. Zelim da dam svoj maksimalan doprinos vasem radu na
ovom polju.


